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Het Algemeen Bestuur van het Hoogheemraadschap De Stichtse Rijnlanden (HDSR) en het Algemeen Bestuur van het 
Waterschap Rivierenland (WSRL) hebben uit overweging van kwaliteit, continuïteit en efficiency in 2016 besloten om de 
krachten te bundelen en met twee rekenkamercommissies in één gezamenlijke personele unie vanaf 2017 de leden van het 
Algemeen Bestuur van beide waterschappen te ondersteunen bij hun werkzaamheden. Vanaf 2024 zijn de 
rekenkamercommissies omgevormd naar een rekenkamer.  
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Voorwoord 
 

Met trots presenteer ik u het jaarverslag 2024 van de rekenkamer van het Hoogheemraadschap 

De Stichtse Rijnlanden en het Waterschap Rivierenland. Dit verslag markeert een bijzonder 

jaar: ons eerste jaar in een nieuwe samenstelling én ons eerste jaar als rekenkamer, in lijn met 

de nieuwe Wet versterking decentrale rekenkamers. Deze verandering bracht niet alleen 

nieuwe bevoegdheden met zich mee, maar bood ons ook de kans voor een vernieuwde focus 

en professionaliteit in ons werk. 

Naast de onderzoeken, die in dit verslag worden belicht, hebben we ons gericht op het 

versterken van de structuur en werkwijze van de rekenkamer. Zo hebben we stappen gezet in 

het verbeteren van onze agendasetting en de voorbereidingen getroffen voor een professionele 

digitale vergaderomgeving. Dit zijn belangrijke stappen in onze ambitie om de rekenkamer 

verder te professionaliseren en daarmee nog beter in staat te zijn om de besturen van beide 

waterschappen te ondersteunen. 

Het afgelopen jaar stond ook in het teken van waardevolle interactie met de leden van de beide 

Algemeen Besturen. In november hebben we tijdens de fractiegesprekken met de fracties 

gesproken over mogelijke nieuwe onderzoeksonderwerpen. Deze gesprekken waren niet alleen 

inspirerend, maar boden ook waardevolle inzichten in wat de Algemeen Besturen belangrijk 

vinden voor de toekomst. De ideeën en suggesties uit deze gesprekken hebben we 

meegenomen in onze plannen voor het komende jaar. 

Daarnaast kregen we tijdens diverse vergaderingen van de Algemeen Besturen (of in 

voorbereidende commissievergaderingen) de gelegenheid om toelichtingen te geven op 

uitgevoerde onderzoeken. Het was bijzonder waardevol om direct met de bestuursleden in 

gesprek te gaan over onze bevindingen en aanbevelingen. Deze open en constructieve dialoog 

draagt bij aan een beter begrip van onze onderzoeken en versterkt de samenwerking tussen de 

Rekenkamer en de besturen. 

De samenwerking binnen de rekenkamer en met onze begeleidingscommissie verliep 

constructief en inspirerend. Ik wil mijn collega-leden en alle betrokkenen hartelijk danken voor 

hun inzet, betrokkenheid en bijdrage aan onze gezamenlijke doelen. 

Ik hoop dat dit jaarverslag niet alleen inzicht biedt in de resultaten van onze werkzaamheden, 

maar ook inspireert tot verdere samenwerking en ontwikkeling. 

Met hartelijke groet, 

 

Han Looijen 

Voorzitter 
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1. Inleiding 

In dit jaarverslag treft u de resultaten aan van de werkzaamheden die de rekenkamer HDSR en 

de rekenkamer WSRL in 2024 hebben uitgevoerd. De leden zijn in totaal elf keer in vergadering 

bijeen gekomen, waarbij gebruik werd gemaakt van zowel de vergaderlocaties bij HDSR 

(Houten) als bij WSRL (Tiel). 

In de rekenkamer is afgesproken om de afzonderlijke vergaderingen te combineren tot één 

vergadering en daarbij één integraal agenda / vergaderverslag te hanteren. Op deze wijze 

wordt voor de leden duidelijk welke werkzaamheden in welke rekenkamer thuishoren.  

 

Naast de leden van de rekenkamer zijn ook de leden van de adviescommissie van WSRL en 

van HDSR bij de vergaderingen aanwezig. Namens WSRL zijn dat de AB-leden Nanette 

Reitsma en Jos Vermeulen en namens HDSR zijn dat de AB-leden Iris Stins en Frans van Lint. 

(Iris is per 1 april afgetreden en per 1 november opgevolgd door Paul Michielsen). 

Daarnaast waren de leden van de rekenkamer aanwezig bij de commissie- en 

bestuursvergaderingen van de AB’s als er een onderzoek op de agenda stond. 

 

Bij de start van een nieuw onderzoek wordt het AB en DB via de startnotitie op de hoogte 

gebracht en vindt er een startgesprek plaats met de secretaris-directeur, de leden van de 

rekenkamer en de onderzoekers van het ingeschakelde onderzoeksbureau. Het doel van zo’n 

gesprek is om de organisatie te informeren over een nieuw onderzoek, zodat de ambtenaren op 

de hoogte zijn van eventuele vragen van onderzoekers. 

Per 1 januari 2024 is de Wet versterking decentrale rekenkamers in werking getreden. Deze wet 

bepaalt dat de rekenkamercommissies worden opgeheven en worden vervangen door 

(verplichte) rekenkamers. Door deze wet hebben de rekenkamers meer bevoegdheden 

gekregen. Ook de rechtmatigheid van het gevoerde beleid is een belangrijke taak geworden. 

Daarnaast veranderde de personele samenstelling: in de rekenkamer hebben nu uitsluitend 

externe personen van buiten het waterschap zitting en zijn de interne leden vanuit het AB (zoals 

bij WSRL) vervangen door adviseurs, die geen formele rol meer hebben, maar meer een 

adviserende rol.  

Tevens zijn de secretariële werkzaamheden van de rekenkamer dit jaar verder geformaliseerd 

door de aanstelling van Koos Kappert als ambtenaar voor de dagelijkse ondersteuning van de 

werkzaamheden.  

 

2. Uitgevoerde onderzoeken in 2024 
 

2.1  Gezamenlijke onderzoeken uitgevoerd voor HDSR en WSRL 
 

2.1.1 Onderzoek doeltreffendheid en doelmatigheid communicatie en participatieproces 

dijkversterkingen 

 

Met dit onderzoek willen wij de algemeen besturen van beide waterschappen inzicht 

verschaffen in de doelmatigheid en de doeltreffendheid van het participatieproces bij de 

dijkversterkingen. 

De start van dit onderzoek vond plaats in 2023 met het vaststellen van de startnotitie en het 

gunnen van de onderzoeksopdracht aan het bureau Partners en Pröpper. Tijdens een 

startgesprek zijn de directies van beide waterschappen ingelicht over dit onderzoek. 

Het onderzoeksbureau is daarna begonnen met het interviewen van betrokkenen uit het bestuur 

en de organisatie. Hoewel er bij de betrokkenen veel belangstelling was voor dit onderwerp, 

bleek het tijdens de interviewfase moeilijk om de juiste personen op het juiste moment te 

kunnen interviewen. Ondanks het feit dat er zowel bij WSRL als bij HDSR een zekere mate van 

‘cultuur-moeheid’ heerst m.b.t. dit onderwerp, heeft het bureau het afgelopen jaar in een 
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verdiepende fase alle interviews goed kunnen afronden met de ambtelijke sleutelpersonen, 

portefeuillehouders uit het DB, stakeholders en met een afvaardiging van AB. 

In het voorjaar heeft het bureau gewerkt aan een integrale rapportage dat in de vergadering van 

19 april 2024 werd gepresenteerd. De onderzoekers hebben gekozen voor een andere vorm 

van rapporteren, waardoor vorm en inhoud van deze concept-rapportage sterk afwijken van de 

wijze waarop gewoonlijk wordt gerapporteerd. Het rapport is hierdoor meer een ‘bespreekstuk’ 

geworden dan een ‘inhoudelijk rapport’. 
De rekenkamer heeft tijdens de presentatie van het concept aangegeven dat zij deze nieuwe 

vorm en inhoud nader wil bestuderen, alvorens het als definitief te beschouwen. Wel is 

afgesproken om deze rapportagevorm aan te bieden aan de ambtelijke organisaties voor een 

toetsing op juistheid van de verkregen resultaten. 

Na aanpassing van enkele opmerkingen uit de ambtelijke organisaties en het aanbrengen van 

tekstuele verbeteringen heeft het onderzoeksbureau een herziene versie van het concept-

rapport opgesteld dat in de rekenkamer opnieuw werd besproken. Ook deze herziene versie 

beantwoordde nog niet geheel aan de verwachtingen. De rekenkamer constateerde dat de 

vorm van het rapport nog steeds niet goed is en dat ‘klassieke’ elementen zoals de 

onderzoeksvraag en het normenkader worden gemist. Ook de conclusies en de aanbevelingen 

werden in onvoldoende mate beschreven. Het rapport was nog steeds meer een 

‘gespreknotitie’ dan een ‘rekenkamerrapport’. 

De zomerperiode werd door het onderzoeksbureau benut om in samenwerking met de 

rekenkamer de conclusies en aanbevelingen nogmaals door te nemen en daar waar mogelijk 

scherper en concreter te formuleren. 

In de vergadering van 30 augustus 2024 werd het aangepaste concept-rapport met herziene 

conclusies en aanbevelingen opnieuw tegen het licht gehouden. Hierbij ontstond er een 

langdurige discussie over de uitvoering van het onderzoek. Unaniem was de rekenkamer van 

mening, dat het geheel inmiddels in een wollige brei van denken was beland, dat niet 

uitnodigend was voor een verdere behandeling. De rekenkamer heeft dan ook besloten om niet 

verder te gaan met dit onderzoek, maar op zoek te gaan naar alternatieven om dit onderzoek 

op een juiste wijze te kunnen presenteren bij het AB en DB. Dit besluit is in een goed overleg 

mondeling toegelicht aan de onderzoekers van Partners en Pröpper. Tevens is dit besluit 

gecommuniceerd met het AB en DB van beide waterschappen. 

De rekenkamer heeft in oktober besloten om het onderzoek elders onder te brengen en een 

partij te zoeken die voldoende expertise heeft om een rapport samen te stellen dat aan de 

verwachtingen van de rekenkamer voldoet. 

Eind oktober heeft de rekenkamer contact opgenomen met het bureau Ipsos, dat heeft 

aangegeven in staat te zijn, om op basis van de reeds aanwezige onderzoeksgegevens een 

rapport te kunnen samen te stellen dat voldoet aan de eisen. 

Het bureau heeft het onderzoekdossier inmiddels bestudeerd en heeft geconstateerd dat de 

bevindingen goed zijn beschreven, maar dat de conclusies echter niet altijd even helder en 

scherp zijn geformuleerd. Het bureau heeft voorgesteld om het bestaande rapport te handhaven 

en te beschouwen als een nota van bevindingen en dat de in- en uitleiding wordt herschreven. 

De bestaande conclusies zullen er worden uitgehaald en worden aangevuld met een herziene 

samenvatting, conclusies en aanbevelingen. 

De rekenkamer verwacht het aangepaste rapport in het voorjaar van 2025 te kunnen 

presentaren aan het AB en DB van beide waterschappen. 

 
2.1.2 Onderzoek stand van zaken uitvoering Kaderrichtlijn Water (KRW) 

In dit onderzoek wil de rekenkamer nagaan in welke mate de geplande maatregelen om de 

KRW doelen te realiseren in uitvoering zijn en welke sturingsmogelijkheden er nog bij WSRL en 

HDSR. mogelijk zijn. En wat kunnen de waterschappen van elkaar leren? 
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Dit onderzoek is begin 2024 van start gegaan met het vaststellen van een startnotitie. Allereerst 

is deze startnotitie voorgelegd aan de directies van beide waterschappen om met name de 

planning af te stemmen en vervolgens is de startnotitie ter kennisname aangeboden aan de 

beide AB’s. Daarna heeft de rekenkamer het bureau Twijnstra & Gudde gevraagd om dit 

onderzoek te gaan uitvoeren. 

Het bureau is begonnen met een documentenstudie. Hierbij werd vooral goed gekeken naar 

vergelijkbare onderzoeken die momenteel binnen beide organisaties worden uitgevoerd, 

teneinde er voor te waken dat er geen overlap plaatsvindt. 

Na de documentenstudie volgde het interviewen van belanghebbenden. Het onderzoeksbureau 

trof bij beide waterschappen een bereidwillige organisatie aan, hoewel het inplannen van 

afspraken wat meer tijd heeft gevergd dan aanvankelijk verwacht werd. Daarnaast zijn in 

november een aantal leden van beide waterschappen over dit onderwerp bevraagd.  

Vervolgens heeft het bureau een concept-rapport opgesteld met daarin de eerste resultaten van 

het onderzoek en gepresenteerd aan de rekenkamer. Het rapport zal een antwoord geven op 

de vraag in hoeverre er bij het AB inzichtelijk is, waarop je nu kunt sturen en op de vraag hoe 

de samenwerking is met andere partijen en hoe de gezamenlijke verantwoordelijkheid daarbij is 

geregeld. 

Naar verwachting kan de behandeling van het eindrapport in het voorjaar van 2025 

plaatsvinden. 

2.1.3 Onderzoek doorwerking aanbevelingen 

De rekenkamers HDSR en WSRL hebben sinds de oprichting in 2017 tientallen onderzoeken 

uitgevoerd. Elk onderzoek werd afgesloten met de aanbevelingen om het onderzoek na een 

jaar met het AB te evalueren. Of die evaluatie in de afgelopen jaren ook daadwerkelijk heeft 

plaatsgevonden is bij de rekenkamer niet bekend. Dit was voor de rekenkamer reden om hier 

onderzoek naar te doen. 

Allereerst heeft de rekenkamer een startnotitie opgesteld die ter kennisname is gestuurd naar 

de AB’s van beide waterschappen. In mei 2024 heeft de rekenkamer het onderzoek gegund 

aan het bureau Necker, dat veel expertise heeft op het gebied van doorwerkingsonderzoek.  

In juni is het bureau van start gegaan met het bestuderen van alle uitgevoerde onderzoeken. 

Ook heeft het bureau contact gehad met de ambtelijke organisaties om te achterhalen welke 

personen binnen de organisaties de juiste zijn om gesprekken mee te kunnen voeren (zowel bij 

de ambtenaren als bij de AB-leden). 

De zomermaanden werden benut om gesprekken te voeren met betrokken ambtenaren op de 

terreinen, waarop de onderzoeken betrekking hebben gehad. Daarna volgden in de tweede 

helft van september 2024 sessies met betrokken AB-leden.  

Necker heeft in oktober voor beide rekenkamers concept-rapporten opgesteld met daarin de 

resultaten van de aanbevelingen op onderzoeken van de afgelopen drie jaar en deze 

gepresenteerd in de vergadering van de rekenkamer. De eerste conclusies zijn, dat de 

aanbevelingen concreet geformuleerd dienen te worden en ook uitvoerbaar dienen te zijn. Ook 

constateerden de onderzoekers dat de termijn vanaf de aankondiging van een onderzoek tot 

aan de behandeling ervan in de commissie / het AB een vrij lange periode omvat, die voor het 

AB soms te lang duurt, waardoor zij het overzicht mist.  

De concept-rapporten worden momenteel definitief gemaakt en zullen in 2025 aan de beide 

AB’s worden aangeboden, waarbij het streven is om de resultaten tijdens themabijeenkomsten 

met het AB te bespreken. 

2.1.4  Doe Mee onderzoek waterschappen 

In juni kondigde de Vereniging van Rekenkamers aan een gezamenlijk onderzoek voor 
waterschappen te willen uitvoeren naar het toezicht op en de handhaving van de 
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energiebesparingsplicht en informatieplicht energiebesparing bij bedrijven en instellingen. Het 
onderzoek kan inzicht geven in de mogelijkheden om te sturen op beide plichten. De 
rekenkamers HDSR en WSRL hebben in de juni-vergadering afgesproken om aan dit 
onderzoek mee te doen. 
Het onderzoek werd door de Vereniging van Rekenkamers uitbesteed aan het bureau Ecorys, 
dat via schriftelijke enquêtes bij de deelnemende waterschappen de betrokken ambtenaren 
heeft ondervraagd. 
Inmiddels is het veldwerk voor dit onderzoek afgerond en heeft het bureau een aantal 
factsheets van deelnemende waterschappen opgesteld. Het bureau werkt momenteel aan een 
eindverslag dat in het voorjaar van 2025 gereed zal zijn. De rekenkamer zal daarna zelf de 
vertaalslag maken naar de situaties bij de beide waterschappen. De behandeling van het 
eindrapport kan dan in 2025 in de beide AB’s plaatsvinden. 
 
 

2.2  Onderzoeken uitgevoerd voor HDSR 

2.2.1. Onderzoek digitale dienstverlening 

Met dit onderzoek, waarvan het grootste deel in 2023 werd uitgevoerd, wil de rekenkamer het 

AB inzicht bieden waar HDSR nu staat op het gebied van digitale dienstverlening en of er 

eventuele verbeterpunten zijn.  

De behandeling van het eindrapport vond plaats in de commissie BMZ van 16 april 2024. 

Tijdens de behandeling gaf de rekenkamer een korte presentatie en vond er daarna een 

uitgebreide discussie plaats met veel vragen over de digitale veiligheid.  

Het onderzoek is inmiddels als hamerstuk in het AB van 15 mei 2024 als hamerstuk behandeld 

en is hiermee formeel afgerond. De resultaten van het onderzoek zijn daarna op de website 

geplaatst. 

2.2.2 Onderzoek beheer en onderhoud dijken en watergangen in relatie tot de biodiversiteit 

In dit onderzoek wil de rekenkamer HDSR het AB inzicht verschaffen in wat het beleid is met 

betrekking tot onderhoud en beheer van dijken en watergangen en biodiversiteit en hoe hier in 

de praktijk uitvoering aan wordt gegeven. 

Dit onderzoek is uitgevoerd door het bureau BWZ Ingenieurs. Begin 2024 waren de interviews 

afgerond en werkte het bureau aan een concept-rapportage van bevindingen. De eerste 

resultaten hiervan werden in maart met de rekenkamer besproken. Vervolgens werd er gewerkt 

aan een bestuurlijke nota met daarin de conclusies en aanbevelingen. 

Na een ambtelijke toetsing werd het eindrapport besproken in de vergadering van augustus. 

Daarna volgde de bestuurlijke reactie.  

Vanwege de drukke najaarsagenda van het AB kon de behandeling van dit onderzoek niet 

volgens planning plaatsvinden en daarom is besloten om de behandeling van het eindrapport te 

verplaatsen naar de commissievergadering SKK van 30 januari 2025 en de besluitvorming in de 

AB-vergadering van 19 februari 2025. 

2.2.3  Onderzoek doeltreffendheid en doelmatigheid terugwinning grondstoffen uit afvalwater 

Dit betreft een onderzoek dat dit jaar is opgestart. Met dit onderzoek wil de rekenkamer het 

Algemeen Bestuur van HDSR inzicht geven in hoeverre het beleid om grondstoffen terug te 

winnen uit afvalwaterstromen in de periode 2014-2023 doeltreffend en doelmatig is geweest.  

In april heeft de rekenkamer de startnotitie vastgesteld en deze daarna ter kennisname 

aangeboden aan het AB en DB van HDSR. In mei heeft de rekenkamer een keuze gemaakt uit 

de geselecteerde bureaus en het onderzoek gegund aan het Bureau 7Tien.  

In juni is het bureau begonnen met een startgesprek teneinde de organisatie op de hoogte te 

brengen van het voorgenomen onderzoek. Het werd door de organisatie als een interessant 

onderwerp gezien. Daarna volgden interviews met betrokken ambtenaren.  
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In het najaar vond de concept-rapportage plaats, die werd gepresenteerd in de oktober 

vergadering van de rekenkamer. 

Vervolgens is de finale versie van het rapport begin november aangeboden aan de ambtelijke 

organisatie voor een hoor en wederhoor. Inmiddels heeft de rekenkamer ook een bestuurlijke 

reactie gevraagd aan het College. Deze reactie is inmiddels beschikbaar zodat de behandeling 

van het onderzoek begin 2025 in het AB geagendeerd kan gaan worden. 

 

2.3  Onderzoeken uitgevoerd voor WSRL 

2.3.1 Onderzoek samenwerking in het kader van klimaat adaptief werken. 

Met dit onderzoek wil de rekenkamer het AB inzicht verschaffen in de doeltreffendheid en 

doelmatigheid van de door WSRL aangegane samenwerking met externe partijen in het kader 

van klimaatadaptatie. De rekenkamer heeft voor de uitvoering van dit onderzoek het bureau 

7Tien/Proof adviseurs ingeschakeld. Het grootste deel van dit onderzoek is uitgevoerd in 2023, 

de afronding vond dit jaar plaats. 

Op 29 januari 2024 heeft de rekenkamer samen met de onderzoekers van het bureau een korte 

presentatie geven in de Commissie Watersysteem. Het was een goed verhaal met een 

levendige discussie. De fracties waren kritisch. Daarna is het onderzoek op 26 februari 2024 na 

een korte bespreking in het AB vastgesteld en is hiermee het onderzoek formeel afgerond. De 

resultaten zijn inmiddels op de website geplaatst. 

2.3.2 Onderzoek naar omgevings-management (management / communicatie) als vervolg op 

het onderzoek participatiebeleid dijkversterkingen. 

 

Mede naar aanleiding van het onderzoek participatie dijkversterkingen dat de rekenkamer 

momenteel uitvoert bij beide waterschappen is besloten om een onderzoek te gaan uitvoeren 

naar het omgevingsmanagement. Dit onderzoek kan gezien worden als een vervolg op het 

onderzoek naar het participatieproces dijkversterkingen.  

Met dit onderzoek naar omgevings-management wil de rekenkamer het AB inzicht verschaffen 

in hoeverre het omgevingsmanagement bij dijkversterkingen in het kader van het 

Hoogwaterbeschermingsprogramma in de afgelopen periode doeltreffend en doelmatig is 

geweest en hoe het omgevingsmanagement momenteel wordt uitgevoerd.  

Dit onderzoek zou dit jaar opgestart gaan worden. Aangezien het onderzoek participatie 

dijkversterkingen nog niet is afgerond is de start van dit onderzoek uitgesteld tot het moment dat 

het onderzoek participatie bij beide waterschappen is afgerond. Het plan is om dit onderzoek 

voor beide waterschappen te gaan uitvoeren in 2025.  

 

 

3. Overige activiteiten 

3.1 Onderzoeksprotocol en reglement van orde 

Als gevolg van de wettelijke wijzigingen binnen de rekenkamer per 1 januari 2024 heeft de 

rekenkamer haar onderzoeksprotocol alsmede het reglement van orde aangepast aan de 

nieuwe situatie.  

Deze documenten zijn in januari 2024 verspreid onder de leden van het AB van beide 

waterschappen. Inmiddels zijn de actuele gegevens ook gepubliceerd op de websites van beide 

waterschappen. 

 
3.2 Jaarverslag 2023 

In maart 2024 heeft de rekenkamer haar jaarverslag over 2023 besproken en goedgekeurd. Het 

definitieve verslag is vervolgens ter kennisname naar de beide AB’s verzonden. Daarna heeft 

de rekenkamer het verslag gepubliceerd op de websites van de beide waterschappen. 
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3.3  Gemeenschappelijke begeleidingscommissie 

De gemeenschappelijke begeleidingscommissie van de rekenkamer vervult de rol van 

werkgever voor beide rekenkamers. Deze commissie bestaat uit vier personen, waarvan twee 

uit het AB van HDSR en 2 uit het AB van WSRL.  

Namens HDSRL zijn dat de AB leden Iris Stins en Frans van Lint en namens WSRL de AB-

leden Maarten Mortier en Teunis Jacob Slob.  

Per 1 april heeft zich een mutatie voorgedaan bij de leden van HDSR aangezien Iris te kennen 

heeft gegeven niet langer lid te kunnen zijn van de begeleidingscommissie. Haar opvolger Paul 

Michielsen is inmiddels per 1 november 2024 toegetreden tot de begeleidingscommissie. Vanuit 

HDSR zijn de leden van de begeleidingscommissie tevens leden van de adviescommissie. 

De leden van de begeleidingscommissie zijn in 2024 drie keer bijeen gekomen in aanwezigheid 

van de rekenkamer. Tijdens de vergaderingen heeft de rekenkamer een toelichting gegeven op 

de lopende en komende onderzoeken. Ook werden personele zaken besproken. In de 

vergadering van december 2024 is gesproken over het komende vertrek van rekenkamerlid Bart 

van der Helm per 31-12-2025. In 2025 zal er een wervings- en selectieprocedure worden 

opgestart om deze vacature op te kunnen vullen. De leden van de begeleidingscommissie 

spelen hierbij een belangrijke rol. 

 

3.4 Gesprekken met fracties HDSR & WSRL 

Voorafgaande aan de november commissievergaderingen van het AB van HDSR en WSRL zijn 

alle fracties uitgenodigd om tijdens zgn. ‘10-minuten gesprekken’ kort aan te geven welke 

onderwerpen er volgens hen op de groslijst 2025 zouden moeten worden geplaatst. Deze 

gesprekken werden zeer op prijs gesteld en er zijn tijdens die sessies dan ook veel 

onderwerpen genoteerd en verwerkt in de jaarplannen van beide waterschappen. Via een 

bericht in de nieuwsbrieven van HDSR en WSRL zijn de AB-leden dan ook bedankt voor hun 

inbreng. De resultaten van deze inventarisaties zullen in het jaarplan 2025 worden samengevat 

en begin 2025 worden gepresenteerd aan beide AB’s.  

 

3.5 Gesprek met audit commissie HDSR 

De leden van de rekenkamer HDSR en de leden van de auditcommissie van HDSR zijn dit jaar 

éénmaal bijeengekomen met als doel om van elkaar te weten welke onderwerpen en bij beide 

commissies worden behandeld. Daarnaast heeft de rekenkamer in oktober 2024 tijdens een 

gesprek met vertegenwoordigers van het bestuurssecretariaat van WSRL haar visie en 

ervaringen gegeven over de mogelijke vorming van een audit-commissie bij WSRL.  

 

3.6 Communicatie rekenkamers 

De rekenkamer heeft het afgelopen jaar in de nieuwsbrieven gecommuniceerd over onder meer 

de opvolging van aanbevelingen en over de voortgang van lopende onderzoeken zoals de 

Kader Richtlijn Water (KRW) en het onderzoek ‘Terugwinning grondstoffen’.  

 

3.7  Vermelding hoofd- en nevenfuncties leden rekenkamer op websites 

In het kader van transparant bestuur is besloten om op de websites van beide waterschappen 

de hoofd- en nevenfuncties van de leden van de rekenkamer te vermelden. 

 

3.8 Info-graphic werkzaamheden rekenkamer  

Op de websites van de rekenkamer is een overzichtelijke info-graphic geplaatst die beschikbaar 

is gesteld door de Vereniging van Rekenkamers. Deze info-graphic laat op een overzichtelijke 

wijze zien welke werkzaamheden de rekenkamer zoals uitvoert. 

 

3.9 Bijwonen vergaderingen Waterkring 

Leden van de rekenkamer hebben in het afgelopen jaar deel genomen aan een aantal 

vergaderingen van de Waterkring. De kring is een onderdeel van de Vereniging van 
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Rekenkamers en de leden (Rekenkamers van waterschappen) bespreken daar zaken zoals 

mogelijke (gezamenlijke) onderzoekonderwerpen. 

De meeste onderwerpen die het afgelopen jaar in de kring werden besproken zijn bij onze 

rekenkamer al bekend en hebben tot nu toe nog niet geleid tot actieve deelname aan een 

gemeenschappelijk onderzoek. 

 

3.10 Rooster van aftreden leden rekenkamer 

De zittingstermijn van de leden van de rekenkamer is zes jaar met de mogelijkheid tot een 

éénmalige verlenging van zes jaar.  

Het rooster van aftreden is als volgt: 

Bart van der Helm (aftredend per 31-12-2025) 

Edo Gies (aftredend per 31-12-2027) 

Han Looijen (aftredend per 31-12-2029) 

 

3.11 Wisseling adviesleden rekenkamer HDSR 

Het AB-lid van HDSR, Iris Stins, is per 1 mei 2024 afgetreden als lid van de 

begeleidingscommissie en als lid van de adviescommissie. Haar plaats is ingenomen door Paul 

Michielsen, die per 1 november 2024 in die rol is aangetreden.  

 

3.12  Data vergaderingen in 2024 

De rekenkamer is in 2024 op de volgende data in vergadering bijeen geweest: 
26 januari 
23 februari 
29 maart 
19 april 
24 mei 
28 juni (samen met de begeleidingscommissie) 
30 augustus 
27 september 
25 oktober 
29 november 

20 december (samen met de begeleidingscommissie) 

 

3.13 Aanschaf I-Babs tool 

Teneinde de efficiëntie binnen het vergaderen van de rekenkamer te bevorderen is besloten om 

een I-Babs tool aan te schaffen, waardoor het mogelijk is voor de leden van de rekenkamer om 

op een efficiënte wijze alle relevante vergaderstukken integraal te kunnen gebruiken. De I-Babs 

tool zal in het voorjaar van 2025 geïnstalleerd gaan worden. 

 

3.14 Financiële verantwoording 
Het budget voor de rekenkamer is met name bedoeld voor de bijdrage aan ondersteunende 
bureaus en voor de vergoeding aan de leden van de rekenkamer. De kosten voor de 
secretariële ondersteuning van de rekenkamer komen ten laste van de reguliere 
personeelslasten. 
Voor beide waterschappen geldt dat de kosten in 2024 binnen het beschikbaar gestelde budget 
zijn gebleven.  
De kosten voor ondersteunde bureaus vallen bij WSRL lager uit dan bij HDSR als gevolg van 
het feit dat er bij HDSR in 2024 nog een aantal onderzoeken zijn afgerond, terwijl de geplande 
onderzoeken voor 2024 bij WSRL nog niet in uitvoering zijn genomen. Het resterende budget 
van deze geplande onderzoeken wordt doorgeschoven naar 2025.  
 

 HDSR WSRL 

 budget realisatie budget realisatie 

Ondersteunende  
bureaus 

€ 80.000 € 60.500 € 80.000 € 36.300 
 

Presentie- en reiskosten € 15.000 € 9.200 € 15.000 € 9.500 
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leden 

Vergaderkosten / 
abonnementen 

€ 2.000 - € 2.000 - 

Overige kosten  
(lidmaatschap NVRR) 

€ 1.000 € 850 € 1.000 € 1.005 
 

Totaal € 100.000 € 70.550 € 100.000 € 46.805 

 


